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NOTA 

Verslag sessie congres #Jeugdwerkwerkt 
Datum: 6 juni 2023 

C12 waar inclusie en cultuur samenkomen 

 

Wat er is gebeurd in de sessie?  

 

C12 organiseert exposities, optredens en feestjes waarin een grote focus ligt op inclusie en veiligheid. Ze 

dragen dit hoog in het vaandel en vonden inspiratie op een reggaefestival waarbij ze een aanpak onder de 

naam ‘Le plan Sacha’ uitvoeren waarbij er actief tijdens het feesten wordt ingezet op preventie en 

sensibilisatie. Mensen respectvol laten omgaan met elkaar en dit vermelden in je ruimte is niet voldoende. 

Enkel herhaling werkt en dat doen we aan de ingang en constant op het event zelf. Hiervoor gebruiken ze 

‘safe agents’ betaalde mensen die  zelf worden opgeleid om feestgangers in de gaten houden en om te kijken 

of alles veilig verloopt, er is een chill-out plek waar iedereen kan rusten en babbelen, er is een helpdesk waar 

altijd een aanspreekbaar persoon zit en die enkele snacks, water en EHBO voorziet voor personen die te veel 

hebben gedronken, aan de toiletten worden ook oordopjes, condooms en menstruatieproducten voorzien, 

toiletdeuren zijn onderaan niet dicht om snel te interveniëren als er iets mis loopt op het toilet en 

genderneutraal voor volledige sociale controle. Door al deze ingrepen is er veel minder professionele securty 

nodig. Nu houdt de C12 cijfers bij van klachten die werden ingediend maar het cijfer van problemen die we 

hebben voorkomen zijn ook niet telbaar. Er kunnen vergelijkingen gemaakt worden met soorten events, 

genres van muziek die worden gespeeld, momenten in het jaar. Er is een vzw opgericht met andere 

uitgaansplekken in Brussel waar er met elkaar uitgewisseld wordt rond thema’s en bekeken welke acties men 

samen kan ondernemen. 

 

Op welke manier kwamen de ambities aan bod? Hoe maakt de organisatie die aan het woord kwam één 

van de ambities bijvoorbeeld vandaag al waar? Of wat is er volgens de sprekers nodig om deze ambitie(s) 

waar te kunnen maken?  

Je kan de ambities per thema nalezen:  

- Jeugdinfrastructuur 

 

De C12 heeft een erfpachtovereenkomst met de NMBS tot 2086 en kan hierdoor heel veel gemarginaliseerde 

ruimte omtoveren tot een plek met meer sociale controle en beleving. Ze gebruiken hun ruimtes optimaal en 

dit is een mooi staaltje van gedeeld ruimtegebruik. Het feit dat de C12 hier is gehuisvest heeft een enorm 

positief effect op het gebruik van deze plek onder het station waar nu ook een museum is bijgekomen en 

vandalisme is verdwenen. De NMBS ziet de meerwaarde hier ook enorm van in. Zo komt er binnenkort ook 

voor de FUSE een mogelijkheid om in de hallen van het zuidstation feestruimte te krijgen (=het potentieel 

aan lokale infrastructuur en terreinen geactiveerd en gebruikt door het jeugdwerk). 

 

De C12 is actief bezig met het maken van een safe(r) space. Zowel in hun beleid als in infrastructurele 

veranderingen (zoals toiletdeuren onderaan open laten voor veiligheid en genderneutrale toiletten). Ze zijn 

actief bezig met het welzijn van bezoekers en de infrastructuur hiervoor (=duurzame, betaalbare, 

kwalitatieve en gemeenschapsvormende jeugdinfrastructuur). 

  

Interessante quote(s) uit de sessie 

 

https://ambrassade.be/nl/jeugdwerkwerkt2023/ambities/jeugdinfrastructuur
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“De waarheid ligt bij de aanwezigen. Feestgangers zijn ambassadeurs en enten op een slechte ervaring is 

voldoende om iemand buiten te zetten” 

“We can never say that somewhere is a safe space, but we can definitely make a safe(r) space” 

“Het blijven herhalen van gedrag is belangrijk. Nee is nee.” 

“De C12 focust op een goede herinnering in de club en niet zoveel mogelijk winst maken.” 

 

Wat heeft jou verrast? Wat onthoud je? 

 

Die keuze voor inclusie was zeer logisch en begon vanuit de campagne ‘Laisse les filles tranquilles’ en ‘Safe 

taxi’. Na covid Vervolgens wilden ze het feestconcept ook veiliger maken naar aanleiding van heel de 

campagne ‘Balance ton bar’ https://www.instagram.com/balance_ton_bar/?hl=fr waar verschillende vrouwen 

zeer ernstige getuigenissen brengen over wat hun overkomt in het uitgaangsleven. Dat gebeurde net voor de 

clubs terug open gingen na covid en zorgde voor een slecht imago binnen het uitgaansleven en extra vragen 

naar de C12. De C12 nam deze verhalen enorm serieus en gingen aan de slag. 

Waar kwamen veel vragen/reacties over?  

 

Hoe werkt zo’n situatie dat je iemand buiten zet of weet je 100% zeker dat iemand die zich niet 

comfortabel voelt door iets wat er gebeurd is de waarheid spreekt? Wat met discriminatie in de club? Hoe 

gaan jullie daar mee om? 

- Meestal voelt de dader wel dat die iets fout deed en wil die liefst in discretie zo snel mogelijk 

verdwijnen. Het is dan altijd makkelijk en zonder een grote discussie dat deze persoon wordt buiten 

gezet.  

- Je weet nooit 100% zeker wat er exact is gebeurd maar op basis van reacties van het ‘slachtoffer’ 

versus de ‘dader’ kan je snel ondervinden hoe de situatie eruit ziet. 

- Stel dat twee mensen gelijk aan elkaar zijn in conflict of ze voelen zich niet comfortabel, dan wordt 

er bekeken om beiden buiten te zetten. 

- Discriminatie is niet toelaatbaar. Er komen veel verschillende mensen in onze club en die zijn 

allemaal welkom. Discriminatie wordt hard aangepakt en de pleger wordt onmiddellijk buiten gezet. 

 

 

Wat met jullie drugsbeleid? 

- Drugs worden niet toegelaten in de club. Er wordt door security gefouilleerd en wanneer er drugs 

wordt gevonden zoekt men naar een compromis. Er wordt niet gestraft maar in de club zelf wordt 

druggebruik nooit toegelaten. Wanneer men het ziet, dan wordt de drug onmiddellijk afgenomen. 

- Ook al laten we drugs niet toe en pakken we gebruik onmiddellijk aan, toch kunnen we niet ‘alles’ 

controleren en die dienst om water en eten te voorzien wordt ook gegeven aan de helpdesk. Alles is 

begonnen met te veranderen en uit te wisselen met clubs. 

- We volgen het ‘drugnieuws’ op wanneer er nieuwe drugs door jongeren massaal gebruikt worden dan 

zorgen we ervoor dat we die drugs ook kennen, wat de gedragingen en effecten zijn van die drug 

zodat we feestgangers juist kunnen ondersteunen om terug nuchter te worden. 

- De politie doet soms ook controle en samenwerken met hen hierin is heel belangrijk. De aanpak is 

heel open en we zijn super verbaasd dat in 3 jaar tijd de politie meer 1 of 2 keer moeten 

interveniëren. Ook de politie zelf vindt het heel raar dat er zo weinig incidenten rond zijn. Dat 

betekent dat onze aanpak werkt 

 

 

Sfeerbeeld van de sessie – foto (of schets      )  

 

 

https://www.instagram.com/balance_ton_bar/?hl=fr
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Link: https://c12space.com/philosophy/  

Link: https://www.bruzz.be/en/culture/music/c12-night-owls-new-favourite-place-capital-2018-12-19  

Link: https://www.vrt.be/vrtnws/nl/2023/02/17/verbod-op-foto-s-en-flitsen-in-club-c12/ en 

https://www.standaard.be/cnt/dmf20230222_92394161  

 

https://c12space.com/philosophy/
https://www.bruzz.be/en/culture/music/c12-night-owls-new-favourite-place-capital-2018-12-19
https://www.vrt.be/vrtnws/nl/2023/02/17/verbod-op-foto-s-en-flitsen-in-club-c12/
https://www.standaard.be/cnt/dmf20230222_92394161

